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ORSZÁGGY ŰLÉSI KÉPVISELŐ

Dr. Szili Katalin asszon y
Az Országgyűlés elnöke

Írásbeli kérdés
Helybe n

Tisztelt Elnök Asszony !

A Házszabály 91 .§ (2) bekezdése alapján „Az új bor is lepárolható?"címmel írásbeli kérdést kívánok feltenn i
Gráf József földm űvelésügyi és vidékfejlesztési miniszter úrnak.

Tisztelt Miniszter úr !

A tervezett borlepárlást meghirdető rendelethez engedje meg, hogy észrevételt tegyek, mint olyan személy, ak i
testközelből érzékeli a problémát .
A lepárlást magam is kezdeményeztem, de kizárólag az óborra vonatkoztatva, ugyanis az eddigi késlekedés miatt a
most megszülető rendelet belecsúszik a szüreti időszakba, miközben megengedi az újbor lepárlását . Ez azt a
veszélyt hordozza magában, hogy a nem kívánatos eredetű borok (hamis, csiger) is lepárlásra kerülhetnek .
Közismert, hogy a keresked ők 30-40 %-ban kérnek számla nélküli beszállítást. Ez így azt eredményezheti, hogy a
lepárlásra bejelentett bor valójában hamis bor lesz, a valódi bort pedig félreteszik a számla nélküli beszállításhoz .
Ennek az egyik kivédése lehet, hogy a lepárlás fizikai megkezdését és a beszállítást csak december 1 .-e után
lehessen megkezdeni . Ez a dátum azért fontos, mert november 30 .-ig kell a borászatoknak a szüreti jelentést (és
pincekönyvi jelentést) megtenni, a hatóságok felé lejelenteni, és ezután nem tudnak alápapírozni a nem kívánato s
bornak, és nem tudnak hamis, vagy csiger bort leszállítani a valódi helyett .

A másik kérdés még fontosabb, különösen a termel ők szemszőgébő l . A rendelet-tervezet semmilyen úton ne m
segíti a szőlőtermelőket, nincs garancia arra, hogy a lepárlás végül is sz ő lő áremelkedést okoz. Jelenleg is folyik a
szüret, 30-40-45 .- Ft-os felvásárlási áron vesznek át 1 kg szőlőt . Ez mélyen az önköltségi ár alatt van . Ha 40 . -
Ft/kg-mal számolunk, akkor kb . 50-55 .- Ft/l a bort el őállítási ára, ezt a bort 65-75 .- Ft/l áron lehet lepároltatni .
Tehát a pincészet igen jól jár. És a termelők? Északon most kezdődik a szüret, ahol még nagyobb problémák
vannak, ott már most 25-30 .- Ft/kg felvásárlási árról beszélnek . Az ilyen áron felvásárolt sző lőből készült bort
lepároltatni a legnagyobb üzlet lesz . Ezért javaslom, hogy a rendelet tartalmazza, hogy csak azt a bort lehet
lepárolni, amelyet minimum 45.- Ft/kg áron vásárolnak fel, és jelölje meg a rendelet a kifizetési határid őt is. Mivel
a rendelet csak kés őbb jelenik meg, az addig felvásárolt sző lő esetében utólagos felár különbözet kifizetésre kel l
kötelezni a gazdálkodók felé azon borászokat, akik már vásároltak 45 .- Ft/kg alatt szőlőt és részt akarnak venni
lepárlásban.

Tisztelt Miniszter Úr !

n Tartalmazza-e a rendelet tervezet, hogy csak az óbort lehet lepárolni ?
n A termelők is járhatnak olyan jól a szüret után, minta pincészetek ?
n Lát-e esélyt arra, hogy további pénzügyi fedezet mellett az óbor készletre is megnyíljon a lepárlás

lehetősége?

Várom válaszát .

Budapest, 2009. szeptember 7 .
Font Sándor

Fidesz – Magyar Polgári Szövetség
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